
 

 

 

 

 

 
 

 

 
 

 ولاء محمود سعد عبد الحكم محمد سعد أضى انثاحثح
 برنامج ترويحي رياضي لتحسين بعض  عُىاٌ انثحث 

 الهوكي الأساسية لناشئات مهارات ال
 عمياء محمد سعيد أحمد عزمىأ.د /   إيـناس محـمد محـمد غـانمأ.د/  انًشرفٍٍ

 انرروٌح انرُظٍى والإدارج انمطى 

 و9/01/0109 ذارٌخ انًُح 

 

 يهخص انثحث )عرتً (  

تصميم برنامج ترويحى رياضى لتحسين بعض المهارات الاساسية انثحث إنً :  ٌهذف 
 لرياضة الهوكى لمناشئات .

 التجريبى: أضرخذيد انثاحثح انًُهج 

( ناشئة من نادى الشرقية الرياضى، 02وبمغ عدد العينة الأساسية )وذًثهد عٍُح انثحث يٍ 
( ناشئات لمدراسة الاستطلاعية من ناشئات مركز شباب 02موعة عددها )بالإضافة إلى مج

 .هوكي + مضارب هوكي+ كرات  قانوني هوكيب عمم واضرعاَد انثاحثح تالأدواخ السادات

 أقماع + أطباق تدريب. -

 معاير لقياس الوزن لأقرب كجم. طبيميزان  -

 لمجسم لأقرب سم. لقياس الطول الكمى  Restamerاميرتسر جهاز قياس الطول  -

 ثانية.( 2,20) لقياس الزمن لأقرب stop watchساعة إيقاف  -

 شريط قياس )متر(. -

 كرة طبية. -

البرنامج الترويحى الرياضى المقترح والمطبق عمى عينة البحث أدى ولذ أشارخ أهى انُرائج إنً 
توجد فروق دالة إلى تحسين المهارات الأساسية لرياضة الهوكى لمناشئات قيد البحث حيث 

 إحصائياً بين القياسين القبمى والبعدى ولصالح القياس البعدى.

 



 

 

 

 

 

 
 

Abstract in English 

The research aims to: design a sports recreational program to improve 

some basic hockey skills for female juniors. 

The researcher used the experimental method 

The research sample consisted of (02) female youth from the Sharkia 

Sports Club, in addition to a group of (02) female youth for the 

exploratory study from the female youth of the Sadat Youth Center. The 

researcher used the tools: a legal hockey court + hockey balls + hockey 

rackets. 

- Cones + training dishes. 

- A medical scale calibrated to measure weight to the nearest kilogram. 

- Restamer height measuring device to measure the total length of the 

body to the nearest cm. 

- A stop watch to measure time to the nearest (2020) second. 

- Measuring tape (meter). 

- Medicine ball. 

The most important results indicated that the proposed recreational sports 

program applied to the research sample led to improving the basic skills 

of hockey for the female youth under study, as there were statistically 

significant differences between the pre- and post-measurements and in 

favor of the post-measurement. 

 

 

 

 
 



 

 

 

 

 

 
 

 

 

 أضًاء انطٍذ رجة انطٍذ أضى انثاحثح

انطًاخ انشخصٍح وانرضا انىظٍفً وعلالرهى تلاحرراق  عُىاٌ انثحث 

 انُفطً نذي انمائًٍٍ عهً انرٌاضاخ انمرانٍه

ا.د جٍهاٌ ٌىضف أحًذ انصاوي  أضرار انراٌكُذو ورئٍص  انًشرفٍٍ

 لطى انرٌاضاخ انًائٍح ضاتما 

ذ أضرار تمطى انعهىو أ.و.د َهً عثذ انعظٍى عثذ انحًٍ

 انررتىٌح والاجرًاعٍح 

 انرٌاضاخ انًائٍح وانًُازلاخ  انمطى انراتع نح

 و 01/0109/ 9 ذارٌخ انًُح 

 ياجطرٍر فً انررتٍح انرٌاضٍح  انذرجح انعهًٍح

 

 يهخص انثحث )عرتً (  

 

ٌهذف انثحث إنً  انرعرف عهى انعلالح الارذثاطٍح تٍٍ انطًاخ انشخصٍح 

انىظٍفً  نذي انمائًٍٍ عهً انرٌاضاخ انمرانٍحّ ويطرىي الاحرراق وانرضا 

انُفطً نذٌهى ،انفروق تٍٍ يذرتٍٍ انرٌاضاخ انمرانٍح فً يرغٍراخ انثحث 

الاحرراق انُفطً  واهى انًرغٍراخ -انرضا انىظٍفً-)انطًاخ انشخصٍح 

 انًؤثرج فً يطرىي الاحرراق انُفطً نهًذرتٍٍ .

ج انىصفً انرحهٍهً نًُاضثره نطثٍعح واهذاف انثحث اضرخذيد انثاحثح انًُه

حٍث ٌمىو عهً ذحهٍم وذفطٍر انىضع انراهٍ نعٍُح انثحث وضًاذهى انشخصٍح 

 ويطرىي رضاهى انىظٍفً وعلاله رنك تلاحرراق انُفطً نذٌهى 

 

ًٌثم يجرًع انثحث يذرتً انرٌاضاخ انمرانٍح فً الاَذٌحانرٌاضٍح يٍ روي 

يذرب تًُاطك  09١ضُىاخ،وعذدهى ٥رٌة نًذج لاذمم عٍانخثرج فً يجال انرذ

 انماهرج والإضكُذرٌح وانجٍسج وتىرضعٍذ .

 

-كاراذٍه -وذى اخرٍار انعٍُح تانطرٌمحانعًذٌح حٍث شًهد أرتع رٌاضاخ)ذاٌكُذو

 جىدو(-كىَغىفى 

يذرب 01نهعٍُح الأضاضٍح و عذدهى0١1يذرب  يُهى0٦1عذدهى

يذرب نعذو اكرًال الإجاتح نهًماٌٍص انثلاثح ٣١نهعٍُحالاضرطلاعٍح وذى اضرثعاد 

 . 

 

 



 

 

 

 

 

 
 

 

Research summary (Arabic) 

 

Research Methodology  

The researcher used the descriptive analytical method 

to suit the nature and objectives of the research,which 

is based on the analysis and interpretation of the 

current situation of the research sample and their 

personal characteristics and their level of job 

satisfaction and the relationship with psychological 

burn 

 

  

Research community 

The research community represents the trainers of 

combat sports in sport clubs and those with 

experience in the field of training for a minimum of 

(٥)years  

And their number (09١) trainers in the areas of 

Cairo, Alexandria,Giza and port said  

The research community in deliberate away which 

included four sports are (Taekwondo-Karate-Judo 

and Kungovo) 

And this number (0٦1) trainers including (0١1) 

trainers for basic sample and 01 trainers for 

reconnaissance samples was excluded ٣١ coach for 

the incomplete answer to the three Maqlis. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 
 

 

 

 لطـيـف مـأمـوننـيـرة سـعـيـد عـبـد الـ أضى انثاحثح

الضربات المؤثرة فى تنس الطاولة وعلاقتها بنتائج المباريات للمستويات  عُىاٌ انثحث 

  العليا

 أ.د/ تـغـريـد مـحـمـد سـالــم الـعـراقـى انًشرفٍٍ
 أ.د/ رانـــدا شــوقــى ســيـد حـسـن

 الألعاب انمطى 
 و09/٦/0109 ذارٌخ انًُح 

 

 يهخص انثحث )عرتً (  
  . وعلالرها تُرائج انًثارٌاخ نهضرتاخ انًؤثرجٌهذف انثحث إنى إجراء دراضح ذحهٍهٍح هذف انثحث إنً : ٌ

 الىصفى أضرخذيد انثاحثح انًُهج :

( هباراة هن هبارياث بطىلت 01حن اخخيار العينت بالطزيق العوذيت واشخولج على )وذًثهد عٍُح انثحث يٍ 

قاهج الباحثت واضرعاَد انثاحثح تالأدواخ  الاححاد الذولي لخنس الطاولتوالوذرجت ببزناهج  0202لوبياد والا

 0باسخخذام وسائل هخعذدة لجوع البياناث الوخعلقت بهذا البحث بوا يخناسب هع البياناث الوزاد الحصىل عليها

حراز أكثر انضرتاخ انهجىيٍح اضرخذايا فً انًثارٌاخ وأكثرها فاعهٍح فً إ ولذ أشارخ أهى انُرائج إنً

 .انُماط 

 
Abstract in English 

The research aims to: The research aims to conduct an analytical study of 

influential strikes and their relationship to match results. 

The researcher used the descriptive method 

The research sample consisted of those who were chosen intentionally 

and included (01) matches from the 0202 Olympic Championship 

matches included in the program of the International Table Tennis 

Federation. The researcher used tools. The researcher used multiple 

means to collect data related to this research in proportion to the data to 

be obtained. 

The most important results indicated the most used offensive shots in 

matches and the most effective in scoring points. 
 



 

 

 

 

 

 
 

 

 

 ريهام محفوظ حامد على عبيد أضى انثاحثح

 السيطرة المخية وعلاقتها بمستوى  عُىاٌ انثحث 
 الأداء المهارى فى الجمباز

 جيهان أحمد بدر الدينأ.د/  انًشرفٍٍ
 إيمان محمد محمدأ.د/ 

 الخوزيناث  انمطى 

 و  0/01/0109 ذارٌخ انًُح 

 

 يهخص انثحث )عرتً (  

 فى الجمباز. بمستوي الأداء المهاريوعلاقتها لسيطرة المخية تعرف عمى االٌهذف انثحث إنً :  

 الوصفى أضرخذيد انثاحثح انًُهج :

 –طالبات تخصص جمباز الفرقة الرابعة بكمية التربية الرياضية بنات وذًثهد عٍُح انثحث يٍ  
 جهاز عارضه التوازن.واضرعاَد انثاحثح تالأدواخ جامعة الزقازيق 

   حركات الارضى.جهاز ال 

   .جهاز العارضتنان مخمتمفا الارتفاع 

   .جهاز حصان القفز 

ات وظائف نصفى المخ يكمل كل منهما الأخر عند أداء مهار  ولذ أشارخ أهى انُرائج إنً
 الجمباز فى كل جهاز.

بين مستوى الأداء المهارى فى الجمباز و)مقياس السيطرة ارتباطيية إيجابية وجود علاقة  -0
طارق محمد بدر الدين( أي أنه كمما تغير نمط السيطر الدماغية  -لمخية لمرياضيين ا

 تغير مستوى الأداء المهاري في الجمباز.
 

 



 

 

 

 

 

 
 

Abstract in English 

The research aims to: identify cerebral control and its relationship to the 

level of skill performance in gymnastics. 

The researcher used the descriptive method 

The research sample consisted of female students majoring in gymnastics 

in the fourth year at the Faculty of Physical Education for Girls - Zagazig 

University. The researcher used the balance beam apparatus as a tool. 

  • Ground movements device. 

  • Two crossbars of different heights. 

  • Jumping horse device. 

The most important results indicated that the functions of the two 

hemispheres of the brain complement each other when performing 

gymnastics skills in each apparatus. 

0- There is a positive correlation between the level of skill performance in 

gymnastics and (the cerebral control measure for athletes - Tariq 

Muhammad Badr El-Din), meaning that whenever the pattern of cerebral 

control changes, the level of skill performance in gymnastics changes. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 
 

 

 

 يروج يحًذ عثاش عثذالله أضى انثاحثح

 القدرات الحركية وعلاقتها بمستوى أداء  عُىاٌ انثحث 

 الارسال فى تنس الطاولة
 أ.د/ راَذا شىلً    أ.و.د/ ضًر حطٍ  انًشرفٍٍ

 الأنعاب انمطى 

 و  0/01/0109 ذارٌخ انًُح 

 

 ثحث )عرتً ( يهخص ان 

 التعرف عمى العلاقة بين القدرات الحركية ومستوى أداء الإرسالٌهذف انثحث إنً :  

 التجريبى أضرخذيد انثاحثح انًُهج :

فريق تنس الطاولة بمدرسة الإعدادية بنات بكفر صقر والمشترك فى وذًثهد عٍُح انثحث يٍ  
( طالبة مقسمين 01رقية وبمغ عددهن )بطولة المدارس بادارة كفر صقر التعميمية بمحافظة الش

واضرعاَد انثاحثح ( طالبات لمدراسة الاستطلاعية 1( طالبات لمدراسة الأساسية و)02إلي )

 .بالسنتيمتر( الطول) الارتفاع لقياس الرستامير جهاز -تالأدواخ 

 .جرام بالكيمو الوزن لقياس الطبي الميزان جهاز -  

  س الطاولة.قاذف الكرات الحاص بتن جهاز -  
 

تحسن جميع القدرات الحركية قيد البحث بنسب متفاوتة حسب  ولذ أشارخ أهى انُرائج إنً
 استخدامها فى لعبة تنس الطاولة.

  توجد فروض دالة إحصائياً بين القياسين القبمى والبعدى لأفراد عينة البحث فى القدرات
 الحركية ولصالح القياس البعدى.

 

 



 

 

 

 

 

 
 

Abstract in English 

The research aims to: identify the relationship between motor capabilities 

and the level of transmission performance 

The researcher used the experimental method 

The research sample consisted of the table tennis team at the girls’ middle 

school in Kafr Saqr, which participated in the school championship at the 

Kafr Saqr Educational Administration in Sharkia Governorate. Their 

number was (01) female students, divided into (02) female students for 

the basic study and (1) female students for the exploratory study. The 

researcher used the tools - the Rastameter device to measure Height 

(length) in centimeters. 

  - A medical scale device for measuring weight in kilograms. 

  - Table tennis ball launcher. 

 

The most important results indicated that all the motor abilities under 

study improved to varying degrees depending on their use in the game of 

table tennis. 

There are statistically significant hypotheses between the pre- and post-

measurements of the research sample individuals in motor abilities and in 

favor of the post-measurement. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 


